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THE INQUIRY INTO HISTORICAL INSTITUTIONAL ABUSE 1922 TO 1995

WITNESS STATEMENT O HIA 69

RN viill say as follows:-

Personal details

1. | was born o_. My mother and father grew up together in

Derry. My mother was twenty two and my father was seventeen when she got

pregnant. They ran off to- where | was born along with my older brother

and younger siste BREERH | o the second eldest in the family. My
parents separated and my mother came back to Derry and my father stayed in

B | v=s placed in Termonbacca in 1971 when | was [ lyears old. | was
taken from my mother as she had an alcohol problem. | was taken under a court

order and placed in Termonbacca. | had a brothe {Jlllll and siste{ I born
after | went into Termonbacca. They were also placed in care.

St Joseph’s Home, Termonbacca

2. | was placed in Termonbacca around 1971 when | was-years old. | remained
there until 1978. When | went in | was placed in a large dormitory in a nissan
hut. They were like army huts. The dormitory had single beds up each side of it.
We had sheets and blankets. About a year or two after | arrived | was moved
into a new modern building which had smaller bedrooms. The rooms had about
two or three boys in each room. Around this time | can remember duvets were

introduced.
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3. There were two groups in Termonbacca. A nun was allocated to each group.

oep® SRS EIt  SR2 | SR5  JEERl

charge of my group. She left when | was about eight years old and was replaced

- There was hardly any staff around Termonbacca. | can recall civilian

workers called SND 20 SND 21 and S\ID4

SI\IDIZ¥E \ho did maintenance around the home. A few years agoSlN\|Bl#

was working in Nazareth House in Bishop Street.

4. The older boys and ex-residents were in charge of us in the home when the
nuns were away praying. A boy called g8 who was an I V=
charge of a group. The older you got the more freedom you got. When you
became a senior it was almost expected that you kept the junior boys in place.
The seniors were in control. The demarcation between juniors and seniors was
when boys moved to secondary school. The seniors used to give us jobs to do
to keep us occupied such as ‘picking up the pieces’ which meant cleaning the

carpets.

5. In Termonbacca you knew your place and your place was governed by what age
or how weak you were. There was a hierarchy. | learned this through the
experience of being beaten by ex-residents and seniors. You knew to keep your
mouth shut and not to draw attention to yourself. If you did you would get beaten
by the ex-residents and seniors. They pulled us by the hair and kicked us in the
face. Beatings were a regular occurrence. There was no love in the place. It
was a regime of fear. | was beaten by seniors, ex-residents an.

| also witnessed other boys getting beaten by seniors and the nuns.

6. Life in Termonbacca was regimented. You got fed, went out to school and came
back to the home. Life revolved around the Roman Catholic religion. The nuns
got up very early every morning to pray. We went to Mass every morning. A
priest came from St Columb’s College to say Mass. The priests changed and
there was no one priest allocated to Termonbacca. When we reached a certain

age we became altar servers and | also read at Mass because | was one of the

HIA 69° 2




SND-2190

I /s | was an altar server | could have been at two or three

Masses on a Saturday and Sunday.

7. When | came to Termonbacca | went to_ Primary School and from
primary five onwards | went to ||| qBllPrimary School. The teachers out of

goodness such af Gz from_ came in to the home to help out

with homework and to provide extra lessons. The boys used to enjoy it.

| could read and write, not everybody could. _

’s level of cruelty towards me hit the ceiling. She picked
on me but she also gave boys calle SIN[DICKEN - IS PEE - hard
time.has passed awayconstantly told me how much she

hated me and how much of an abomination | was to her and to everybody

around me.

9. After the_ we went on holiday to Shrove in Donegal. We

stayed in a coastguard’'s cottage and used the local two classroom primary
school which was a fifteen to twenty minute walk from the cottage. One day two
local girls called at the school and toI that they were there to see
me.\didn’t allow me to go to the beach as punishment and she
punched me with her fists all over my head calling me a ‘dirty article’.

a worker who came with us had to pu off me.

10. While we were on holiday a friend of min SND 241 and | were

messing around. SANREERE has since passed away. As a resu

would not let us go to the beach. | answered back to her and S\IDR¥
S\ IBIVYA took me and dumped me into a stream to resolve the situation. |
was so angry | threw stones from the stream at everyone including

untiS]N\IBI¥# stopped me.

HIA 69 3




SND-2191

11. In Termonbacca there was an awful lot of sexual abuse. It was endemic. It was
just expected and that's the way it was. The older boys and particularly the ex-
residents viewed it almost as a perk. They preyed on the weak ones. The
opportunity to abuse was there and they took it. They would come into your
room and do whatever they wanted with you. You daren’t say anything about it.

They ruled in fear. | don’t know whether the nuns knew about the sexual abuse.

12. | was sexually abused during my time in Temonbacca. | shared a room with two
older boys. Juniors went to bed earlier around 7.30pm so | was in the room
alone. A senior boy came nearly every night for a least a year. | was about
eight or nine years old and he might have been between fourteen and sixteen.
The boy put his hand under my blanket and masturbated me. Then he made me

masturbate him. | do not want to give his name.

13. We had baths or showers every night around 7.30pm and sexual abuse would
occur at this time. The daily routine consisted of coming in from school, having
dinner, getting bathed and then bed. The bath and communal shower rooms
were very public as the doors were always open. You learned to be in and out
as quick as you could. There were certain senior boys who were always around
when the showering was going on. For example, if you were coming in two or
three at a time to the bath these boys would make the other two get dressed and
out so you would be alone,_always tried to touch
me especially when | was in the shower. | pushed him off every time and threw
punches at him. On one occasion hé tried to bugger me. | pushed him off and
ran and hid under a bench in the shower room and screamed. He then left. My
friends and | always tried to stay together around the home as there was safety

in numbers.

14. Older residents as well as ex-residents oversaw the dorms. The ex-residents
would hang around the dorms until S9pm and they did anything they wanted. It
was horrendous. | learned to develop coping mechanisms. | had a problem with
wetting the bed. | wet the bed almost every night. | used to get picked on and be
called smelly and all other cruel names. When | was younger | think | did it out of
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nerves. However as | got older | knew boys weren't going to come to me if | was

wet or messed myself. It was like a physical defence mechanism.

15. In the mornings | was beaten bbecause | wet the bed during the
night. When | came back | had to do a walk of shame with the wet sheets in

front of everybody. Then | got beaten again.

16 used her fists and the flex of a kettle to beat me. On one
occasion she had her fingers around my throat and | actually thought she was
going to kill me. She eventually stopped but she left marks on my throat. The
next day | skipped school and ran away to my mother. My mother took me to see
a doctor and then sheljj I she kept me away. | think
that was the third time | ran away. We stayed in a caravan in[jjjjjjjjjjijand after
a week or so we came back_ | think she ran out of money. She
took me to my granny’s home and they contacted the police. When | went back

17. | went back to Termonbacca and | recall talking to a female social worker called
I shc was a lovely woman but | never told her about the sexual
abuse, only the physical abuse. A social worker called JEINDICKVAN vas

appointed to the home. He lived in the home for a while. | think that he was

appointed to my case as a direct result of me telling my mother about the abuse
in Termonbacca. At the time older boys and ex-residents came up to me and
said ‘you f**king squealed’. | think JEERI\|DECKY NN is still working as a social

worker in Derry.

18. The physical cruelty fronjj SR towards me stopped and it became
verbal abuse arrived at the home when | was about nine years
old. | was taken out o’s group and put int's
group. ISR vas the complete opposite o ISR

was the like the devil an was a saint. She was a breath

of fresh air. Until she arrived we didn’t play any games and we had to wear

shorts in all weather. She made sure we all had individual clothes so we all
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20.

21.

22.
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looked different, she gave us pocket money, she made us leave the home and
visit our relatives. For the first time she encouraged sport and games. On a
Saturday as a treat she brought us up tea and toast on the landing beside the

dorms.

A lot of the ex-residents moved into flats or houses in Creggan which was near
Termonbacca. They came back at meal times during the day and patrticularly at
the weekends. Around the tim arrived the ex-residents stopped
coming in. | think they were told they weren’t allowed in anymore. As the staff
changed life in the home also changed. Up until then it was horrendous but you
just had to get on with it. You relied on your resilience and kept yourself safe as
best you could. | know people that didn’t survive it. Some people didn’t reach
their mid twenties because of alcohol and drugs which lead to suicides. My best

friend in the ho SND 241 an DL 48 a former resident

both committed suicide.

Everybody had chores in home and they differed depending on your age. | was
excused from a lot of chores because | was an altar server and read at mass.
The food was very good. We got porridge for breakfast. When | first went into
Termonbacca | think it was a working farm so there was no way anybody was

under nourished. The food was the best of the best.

St Vincent de Paul and other charities and people from the DuPont factory all
came into the home and gave presents. At Christmas for instance you would
either receive a present from St Vincent de Paul and/or from DuPont. Also a lot
of the organisations would raise money for the home. St Vincent de Paul used
to organise a bus trip to Donegal and show fiims in the home. | remember they
showed some James Bond films. People used to visit and the nuns loved
showing off the fruits of their labour - all these well behaved boys all dressed the

same sitting down to a good hearty breakfast or evening meal.

The clothing was all the same. Everybody in town would know we were the
home boys because we were all dressed the same. We wore shorts until we

went to Secondary School. We got our shoes for school from a shop on the
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Strand Road called Huston Shoes. There was no individuality until SR 14
SN came to Termonbacca.

23. After school you came back to the home and did your homework and got it
checked by older boys. Dinner was around about 5pm. If you wet the bed you
were sent to bed early. There were athletic clubs in town that we joined and we

used to go to that a couple of nights a week. There was a soccer club up in

Creggan that we used to go to and__ One of the
Maltealia=ses e

- He attempted to feel me up on many occasions. On one occasion

he tried it on in the-and | resisted. He punched me on the nose and it
bleclESI SN Sl o rived in and saw that something had happened. | don’t
think he was around the home much after this. | think everybody feared this|jjj

I thc most. He was particularly nasty. | don’t know (ERSINBIZASEE is

still alive.

24[SINIDR was an i 2n< he tried to sexually abuse me but he did not

succeed. | think he was a well known abuser. He has now passed away. An
tried to touch me all the time. He came around the dorms at night saying that he
was doing security but it was an excuse to go round the dorms. One night he
appeared in my room and sat down on my bed. He tried to reach under the

blanket to touch my private parts but | stopped him and there was a struggle and

HIA 144 was
' o TESETI - SIEEE

(I VAWMRiYY ond the senior boy that sexually abused me. She took me to the

Doctor who was a local GP but | cannot remember his name.

2 N e | vent | was wel

received by the school and the priests whom | knew from serving Mass. In
school the first years were called yaps presumably because they did a lot of

talking. There was a tradition that the second years would come in and grab you
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and stick your head under a tap or down the toilet. | can remember being in one
classroom in first year at the beginning of the term and second year boys came
towards me and | almost knocked them out. | knew that these people were
going to be bothering me and | wanted to show them that | was not going to be
messed with. School was redemption for me. It was something | enjoyed. | met
friends at school who are still good friends. Education was my way out. | didn’t

feel any stigma coming from Termonbacca.

26. My brothe and | were separated in Termonbacca. When he was about
-years old he became too much for the nuns to handle and he was moved
out to Rubane House in Kircubbin so the Brothers could teach him a lesson. |

never met him until years later. He was a stranger to me.

27. Termonbacca was originally all boys. If you were a girl you were in the nursery
depending what age you were. Aft arrived girls started coming
into Termonbacca. My sister was moved to the unit | was in and she was there
for about three to six months before | was fostered out. My younger brother and
sister who were born while | was in care were in the nursery and they also
moved to the same unit. There was a lot of transformation around about that

time. | think it was the combination of the social care staff coming on the scene

an SR 14 being around.

28. | left Termonbacca when | was a- at school when | was about
| was fostered out t<- a_in - They were lovely
genuine people. However after about two years | was placed in Harberton
House children’s home. | don't think | was ready to be placed with a family as |
spent so long bheing institutionalised. Harberton was completely different from
Termonbacca and was professionally managed. | felt safe and secure there.
There were a smaller number of children living there and the staff were

completely different. They weren't abusive. They were nurturing and
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Life after care

29.

30. There was a lightness and dark in Termonbacca. There wa who
was like the devil and then there waJQEESIagE: who was the kindest
woman. She treated us as individuals and encouraged us to start visiting our

families. She gave me a hug at one time.

31. | was always upbeat and happy-go-lucky. | had a lot of friends and | played a lot
of sport when | was living in- However | went to a really dark place for a
couple of years and | started drinking and became a loner and | locked
everybody out while | was going through the counselling. | think there is only so
much resilience and humour one has. There comes a point then when you have
to stop and face what's going on. Thankfully | had good people around to help
me. | came out the other side of it two or three or four years ago. | am not on
any medication and have never made any suicide attempts. Other boys were

not as lucky and didn’t make it. There is a boy callc{D] RIS EEN -d he was

a resident in the home. He was intelligent and resourceful and he hung himself.

32. My father played no part in my life. | met him for the first time weeks before he
died in the early 1990's. My mother died Iast- | still keep in contact with
my brothers and sisters. | have a close relationship with my brothe‘

33. | was married for three years however ||| GGG -
divorced in [}
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34. In or around 1985 | was contacted by the RUC asking about my time in care. It
was around the time of the investigation into Kincora and | assumed they were
interviewing everyone who had spent time in care. | cannot remember what |
said to the police at the time. There was no further action arising from this.
Since this | have never made a statement to the police in relation to the abuse |

suffered in Termonbacca.

35. When | was living in-between-and-l was interviewed by the

I -olice in relation to allegations of abuse made against me by

another resident from Termonbacca callem

made a statement to the RUC making allegations that | abused him. The police
did not inform me what the allegations were. The police asked me about the
time | worked in Termonbacca. | corrected them and advised that | was a
resident and left when | was [l years old and that | never worked in the

home. Furthermor SND 33 was a similar age to me. | believe it was a
case of mistaken identity and no further action was taken against me.

Statement of Truth

| believe that the facts stated in this witness statement are true.

WHIA 69 e

Dated ?f/;z'/zlé;/ g
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28. I rememWand as loving, caring and compassionate people.
More so than but both were very caring people who took on a
mother role for me. Wh%was moved on from Termonbacca | found this a

very unsettling feeling. -I recall as more authoritarian and not as loving a

person. When | look back now at the period of change from the loving and caring

feelings fromand I may have been rebelling a bit and so maybe Sr
-was being stricter with me as a result.

29. Almost as a rule, apart from the incident earlier, | would say the lay staffs were good
caring people. | have no complaints about them other than the issue above.

30. There were incidents of bullying in the home as there were in school and outside.
These actions were always away from the sight of the sisters as they would not have
allowed any behaviour like that. | recall an incident when an older boy, | can’t recall his
name, made me stand against a wall and then shot at me from a slingshot. | was in my
pyjamas at the time. | also recall being made to fight my best friend, or the
amusement of_and I did not suffer a lot of bullying
and it was not a standard thing. The bullies in the home actually looked out for you at
school.

31. In some ways | was quite lucky. | got weekends away and some holiday time away with

_and stayed with her family. | even got to calling her parents Ma and Da.
The sisters encouraged visits like this and fully supported it. | also recall staying with a

family in || lland ! believe this was the sisters trying to get us to experience life
in a non-home family environment.

32. We were always encouraged to take part in activities outside the house as well. There
were running clubs football, karate, Irish dancing and bands. | was in a band called ||

- there were concerts at Nazareth House Bishop Street. There

was also a local youth club we would have attended.

33. The sisters arranged extra tuition for'me before the 11+ exam with [RSJNIDECTIeN of

the Christian Brothers. They hoped | would get into St Josephs. This didn’t happen so |

went to_

34,
- I remember E! cooking me a big breakfast before driving from

Greencastle to Derry before my trip. | remember_and

their three children. It really was an adventure.

35. The home was not a bad place but was very regimented in many ways. We all had
chores to do such as cleaning cupboards, dusting and even doing dishes. | do recall
going to the farm to pick spuds. | recall someone saying we were to get paid for doing
this but that didn’t happen. and I acquired a big bag of spuds, split it into small
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bags and sold them to the carers. One of the carers, | cent recall who, thought this
showed great innovation.

36. | was able to get a copy of my birth certificate and after a couple of phone calls tracked
down my mother. This was not a difficult task. Looking back | feel there was a major
miscarriage of justice here. | was taken from my mother and, because she visited me,
was then moved to Derry away from her. She has since told me she had wanted to
return for me but this did not happen and she eventually moved to - | think |
heard something in the home about my mother moving to -so maybe they had
some contact with her or someone was keeping them informed.

37. | feel as if the state simply abandoned me when they handed me over to the sisters.
Someone took the decision to remove me from my mother and then to send me to
Derry.. Out of sight, out of mind. The Sisters of Nazareth took me in and cared for me.
Having read the material on the website for the Inquiry | would say that | believe there
was a clear systemic failing where a child can be placed in a house many miles from his
home clearly to inconvenience his family and to separate them and then duck their
responsibilities. | do not have ill will towards the sisters who took me in, raised funds
to provide my bed and board, education and even entertainment that many children
outside the homes simply did not have.

38. [ think there is a lot of “passing the buck” being done here. Children came into care for
many reasons and the state should have been aware of who was in care and how they
got there. Blaming the institutions for failings is not right in my view.

Statement of Truth

| believe that the facts stated in this witness statement are true.

= SND 136
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LONDONDERRY DEVELOPMENT COMMISSION |
CO. BOROUGH WELFARE COMMITTEE

CASE REPORT

‘Case Category
ondonderry. .

Date

CaSE DETAILS—VISITS, REPORTS, ETC.

R ZIRRY I

rhl.ldre‘n, but due to la(‘lf oi space

; 'Ior the nlgh,.

2 OO pﬂm. lt wis Jmperutle fhdt dL(OmPOUdthH bP found ur

ks Social Worker on call for the Londonderry Dlstrlct Offlce, I received a

‘me that three young chlldren had been ] he above address.

hey had bebn contdcted by a nelghbour who was ai present car1n¢ ior Lhe

waﬁ nof in a‘p031tlon to care {o; Lhem

.'-J.nd cons oquently lt Wis neces“ary that accommodation be [ound

for the c_:hi'_l@_;;_gp_._ Reighbour knew of no I‘C’ldtlvr., in a position Yo help,

il vmxt:ed and ussured mys self that the c,hlldren lA 35 -md _

(,0141(1 not be rared Jor by thc l'll.,lghb()ur for tht. n_Lght hs 1t Wits szLer -

)nt 1V

I c,ontd(,ted thc zood ahepharn (onvcnt hut the\, (hd noL have fdcﬂltlu‘ to

care for the chlldren I then contsted o1qteru of Nazarahh hou:c fJ:hopm

Street but they dlso dJ.d not kave fd.CJ.J.J.thS for *he clu_ldren l could {mt

!no re ‘y from St. Joseph's, Teimonbucpa. As I could thlnk of no otner

ifacilities in this area, I contacted the Social Worker on call for Omarh

mﬁfonlcdnclllesple and dlrdnged ‘to have tbe chlldren admitted to (onekurren

1 'th (Ofl‘f("‘:'C‘d thn (}uiurcn lo (é)rmywdr'ui (thdrr*nf horm,, where 1 ieft them

! ke Ly wel[ ,l.ttl(,d lt Jp}”c"(l[n‘lt(}}y fi j’) p . utom (ONVC.;.”IIJLOH with HIA 352
| . . .

_ l {"1“1(,10(1 thn! th\, ch)lure are irequently J.efi on tlnnu own and thel.l

!nexghbcn irg hdve looked altpr thom on a numbt—.r of occusions pu,vw

HlA WLLS not ‘in cmy wdy dnutre:)ssed anc‘ emed to aee pl ddmy 1.0!1 Lo care,

L

w:.tn no- dpp.n'ent dlfflculty, {_J.V.Ll'l[, the Jmpre:,81on she Was weJ] *-'sec. _to *'rm

proceedure. 'l‘he other two chl]dren. elng 10 month:; and z ymnu dpDrOklnh telw

were of no dge to undprutand what 'Ntk-.) hanpenln{’.

‘Eb.e-ma.lé{'en wer.e ..J.dm:Lt‘sed to ~CAre. undx_r uF’Ct,LOl’] 103-~0f h-i:ldrememd-«—-Young
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. " ‘pw_ ".".

i THE NGTIONAL - socm'ry--;F'»OR‘ DT
THE PREVENTION ‘OF CRUELTY. Te CHILDREN'

- 3 " i
- ,:" ", S hx;.‘ HEADQUARTERS l RIDING HOUSE STREET, LONDON WlP BAA

‘_ -mt-'.-

L e ___lJ_-x.DeL:aile ae e T B
Parent' ‘ aged, 31 Mother Uhmarrie _;.ﬂousehife° Wl
"hildren son*-.” Now at noys Home* - ;o

2 “son' Attending g¢hool ¢ 't
. Daughter Not;yet t'school e
- - Son.

S B Davetiter L
This family have been known to the NSFCC since 1968 . The three .
-€ldest children  are believed to Bave ‘the same father ywho, 18 living
‘ in hngland" ‘The younger children are the result of a 1ater .
associetton‘ ‘*; ."‘ . a. KRRV D ; S

g _ . PR ::‘e ;x'. ANORES s
In 1968 the mother left the home~of the Maternal Grandmother afteH””

| a disagreement and the Grandmother was.left to:care,for:the three ' |
Achildren, while the mother is. said to have been in England' <5

A et
E v

..

In 1971 the W Londonderry and lived for a time
ety et e flat ‘dn n Octoper- 1971 ghe squatted intoL
I new -house in '

~ | three children to live with her there' Since then two more
'ren have been born'. o R —1 D

IR B DL 70 has never se-tt'l'ed 3 g
T persistently run away to the area ,where he formerr
| 11ved*.The Grandmother is unwilling and- unable -to. have ‘the “cdTre’ T
vio,ae o ofthim again @and has- repeatedly returned him to his mother, éither
o it v through: the help of- relatives,a priest,or myself' However. mha.. )
=0 Uy | refused -tor stay with his ‘mother -in splte of many- promieeé to'do . 8o,
U This has’given ‘cauge for great anxiety as he has been roaming'the ' :
‘| streets and the H Estate' at all hours,of the day and-:
“'night,sometimes indeed staying- out. all night’ He was taken into' -
dare’ in and placed in St Joseph's Hame Termonpacca® ;'“
. where' he remained ‘for ahout six months*’ He is reported to have
behaved very.well ‘while* ‘there: but on 'his: return to "his mother he -
_reverted. to- ‘hig former: habit of running ‘aways- he is:onviously at
',_-coneiderable risk especially in, the; present- disturbed ‘atate of
.| ‘the. area' His mother- appears to have no- control at” all
f_'over hig movements* He has not béen going to. school-and hag. not
,n‘lheen receiving adequate food -op- rest' L ja,‘l,;,,p,&-n“ '_»‘m

X N
! T
' B ‘ k!

1671e feit that B ooula venerit cohsideranly from stahle R
|- Male’ relationship which 18 clearly: lacking in ‘the home. envirnmontp

SRR ‘His mother seems‘gcnuinely ed to.him and" very.concerned at -

. .+ .his. failure to.gettle down however does not- seem 'to have ..

. " | any-eence -« of "belo ing" with his: mother and, the other childrens

.and still reg’rds as his home' This"msy partlysbe

_ ;explained by his attaohment to a Maternal Uncle- who resides with '

o }-Athe Grandmother and hae been a sort of father figure to the boy

Lo The physical conditions inthe home are quite good but“while the -

D e umother copes:fairly well while things are‘going well,she- tends'
o to he rather inadequate especially when difficulties arise

N -\', ; T LIS . ' e
AN BT & Vy _’, " ' . “.!3
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WESTERN HEALTH & SOCIAL SERVICES BOARD
LONDONDERRY, LIMAVADY AND STRABANE DISTRICT

| CASE REPORT

Case Category

DATE

CASE BETAILS — VISITS, H[::PORTS, ETC.

5.5.71

104577

304577

disclose s whereabouts and arrange for him to be returned to our

custody, but only on condition that we would request his uncle and
e <H Foster hin
cut of Termonbacca, This was agreed, and as returned later
this evening to Termonbacca. |

o . - SND 466 -
Phoned W i Termonbacca. BN hod cettled in 1-1e11‘
again, =~ explained that no—one had pressed him about the cir—

cumsta.noes of his escape, or his subsequent whereabouts. Informed me
that | ha.: oeen successful in the eleven—plus examination.

SND 466

Called with _ I B

-md previously applied to this department to adopt a child
but the adoption application Had been turned down _

‘They had in the past considered fostering all four children from
Termonbacca, but had always drawn back because of uncertainty about

how W‘ 1 explained the events of last week, and
emphasised that ad specifically requested us to approach

them. They assured me that they would think the matter over, but
indicated that they still considered the pessibility of interference

rron NG - - big obstacle. ) ,
' ' SND 466
Letter to _ requesting her to contact me to discuss the =

future of. the children. )
X SND 466

_alled this afternoon. 1 informed her that I had contacied
her brother and his wife, az promiscd. I told her that it m:l.pht be
helptful for her to discuss the situation with then, as their main isar

wias interference from her. Such & meeling migh reassure thew that she
would not forcibly remove the children from their custodye. _

felt thaet this was reaoondble, and a.greed to see them as soon as

yos3ible. ‘ ' ' )
_Jent to some 1ength to assure me that she ha.d not in ani '

way encouraged BARE to run away from Termonbacca. She felt that

was a very sensitive child, a;nd thouglt deeply about himself - at the
time of the escape she could hot bring herself to hand him backe. She
felt that Termonbacca was not,a very good place for him, and said that
she would be very relieved if he could be moved out into the community.
Throughout this interview I found o be very reasonable
about the problem., She expressed a deep concern for and
acknowledged her own limitations in providing proper care for him.

SND 466
They explained

Called with
that they had decided not to foster out the children, on the

grounds that they were not convinced that ould not: interfere.
When I asked them if they hadl discussed the matter with they

informed me that Il 2d indeed called with them. However, she



SND-2223

INTERNAL _CASE REVIEW. pencl 78.

To be completed by member of staff responsible for the child

Name of chlld:

Date of 3irth: _ N -
Date df Admiésion: " e 1973 e el
Responsible Local Author1tv- Lfcatonns Sleollls Boand, (&Ld*a)

Referred by: h&l%hﬂb P T
Responsibilitys A gﬁ4“#45»u

House oriGrogﬁ: ;ﬂb éF41HRL3

1

PR
—— e et Wit o

1. Contaét and relationship with child's own familvs:
a) With paréents: [glUaNS] ccacto Koo MW Ak

b) With siblings or other relatives:

Ltiveers BN~ i otetec “sisbic

c) With other outside contacts' MGt

2. Emotional Development and behaviour: -afﬂb%etﬁf'ﬁﬁb' s

3.  "Relationships in the childréh's home 2

o e
.a) Wlth r951dent131 staffs: lons mpE et ’
A4er%k&£¢06 Jo 4:9u1F6uub moal Aﬂf #he Azmnz
b) Y¥ith ot} h' d : e
: ii other children: ot ) :

. " . . V W
4. 1‘th. Lﬁg

a) General Health and phy51011 development'
b). ilecord of any serious“illheqs:
¢) Date of last Medical Examination and findings:



'SND-2231

DONDEP\ \G LJR".AVAD’Y AN STRA“AHE DIS-

H
o
oo

-'q"looovo--o-u-o-nh-c.-
'
‘ -

Ty

. : e : B K

ontacted re H'A running
 at mother's - Akl there but very unhappy at.

_Termonbacca.  Has beern getting on badly with.

‘an inoident where he &!l.leges ehe caught him

"]’ so could not do it either.. However, sh
. sald that ‘we needed to be wary- of _

. ,;v‘

Sau HIA 69 and [
' over East.or.

i ' 3 Annual leave. Vo R
Talked to SR 6 bbout [ - feels she still oannot nake.‘axw

.7 .| .of relstionship with him and' that- he is still defying ber auumit
o : ,althon,gh not overt.ly . 2

f - L ;
. 1

Calied with I thinks the visits aré going alr:lght. Aakod'her utq
- ahe never callad to see all the child.ren at Ternonbaoea ‘- ah_o aaidq that




S\J\,l D-2232

.Foj‘on;i.-]’;:.- Crsers it nnn e ..o'-. : ."éan'BCat‘egorY

Roviewa at Temonbaeca - see’ docilions nade. :

viott. vo I o roply.
Phone call :tron _e cannot e0pe with h.in

h:Ln renoved.

' 'ralked to M md% HIA 69 ays ‘he
leave Ternonbacca. Saw would - like conta.ot with

uhon ahe has not. ‘seen sinca: the Bmer.f

with
out for weekends. Although

gett.ing the plaster off.

vistt vo N o arrango a miz ror‘ ,
.‘note saying ‘I uould bring next Sat.urday,,
incouvonient. b _ )

very disappoint.ed .

! ‘I--

:-.

Galled utﬁro ask about s bapt.imal mna.
Diseussed s future - ae has another year to do at. Kircubbin




_SND-2213

! In accordance

NOTE

_ay72., TForenamels):

Sex (M/F):

St. Joseph's, Termonbacca-.

.

-

R ST

7.+ Section,of Act.undér which Child'is.in Care: " Seation 91, .F.P.0.

T 4 ,’ B 'R IS

‘ 8.' Date of Chlld s Admlssmn to Unlt ] _‘_— .

L”,,

9. Date ofy F|

10, Date of Last .Reéiew: .

A1 Dates of Socna! Worker s wsnts and mtervuaws since fast Review to/with: =

) cnid S5 17/5/79 31/5/19715/6/79- 10/10/79

i

(bili Parent(s)'andlor othei Relatwes 11/5/79 1'8/5/7?"% i 22/5/79 22/7/79 19/8/79 |
(! Please comment on any notable developments recorded v

o 2 ril - said _he did not want to be fostered a : .
y - mung problama wi‘l.h him regarding the younger chﬂdran and

RRERNEE Detauls of ry acmdent |llness or‘referral to Ch||d Gundance C||n|c sirice Iast Rewew e '
: JEERN TR T e Yo, Mesirertial Priv
; . Has good health o N .
: S G e et e tiees T ren thanenge i ev(y ore r"m*“* -

U Negday are e T oompiling Reaviews Repor § ’ e

. " . . Sy .
; . . Y N -

. ' +f " i 1 g :
_‘ v ?.' :, K . 4 " oo w . i '




SND-2214

’: cC

Ch

1.

f

2. Progress in Educatronal and Socral Development Did badly in SChOOl Smer exams and he was
borderllne for being accepted mto the t.hird form. . A monthly renew is now

/being kept on h:l.s‘work . T B

Pk
3

S
[ ]

o — — — —— e
g0 A Tvpe of Employment - ' i
e \ ) ¥
f . et - 5 .
: 5. Name and Address of Emplover i ‘-
v ————— an '
6. Net weekry Wage: ' IR - . -

‘ # . B N
7050 Comment én ChlId s progress ‘at work in the light of anv contact between Socnal Worker and her/'hls Emplover/Work Super
vlsor since last Revlew F ¥ i ene

D, - Contact wrth Natural Famlfy

E . ! .
1. Indu:ate if the contact is with the Child's Parent{s) or other Relatwe(s) - detalls 0f name(s) and relationship to Ch||d must
be stated together with' dates of visits since Iast Review. Comment on current arrangements and any plans for extendmg themn,
- with particular reference to poss1bu||ty of Iong term plannmq co CLETe

Contact is ma:.nly wit.h mother ha.s ‘been’ Ueekly
or fortnlghtly .f.‘or t.he paat. yea.r “approximately.” Hotli‘e'r‘ telephonee "i‘an.rly regularl,y

e o

and arranges to take out for the day, usually a Saturdey, i‘rom ‘time- t.o tine.
- She oooaaionally meete hin briefly after school. He has -telophone ‘contact wit.h '

brother [ and eisterl,_in foster home-in —and simile.r],y H:Lth

o
Py
|

¢ _ sister i AlAEEY - foster hone- -who 'al5o cmlls &éﬁfcﬂally 6 'see h:i.m in
iy g 8 T T T e e e
2. i Comment on Chrld s feelings about \nsmng or seetr?d ‘by arrangemeot—ﬂmen:b;s of t\e-rTnls Natural Famrly Z reactions to the
" visits before and after — does she/he see them as"a prelude to going 1o live’ permanently wrth her/hls Relatwe(s) and if so, is
. thas a reahstrc expectation? '
‘ looks .forward immensely to t.he contacts with his mother and ehoue insecurit.y

- - e e — © e

3 .
o S e .




P
i
I
!
P
[
P
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SND-2215

. Other Relatlves makmg to reestablnsh aRome for the’ Child — do thev make promuses 10 her him
‘to effect the necessary change 0 carry | them through?

Comment on’ the Parent(s)”and/‘or other Relativels)’ attitudes ta the Child berng |n HeSIdentlal‘ e - are thev maklng an', '
effortto wsn as often as p055|ble or has the Social Worker always to initiate the arrangements? What efforts a!re the Parent(s)/ )
|n\thrs regard and do nothlng :

VHother although origina].ly hostile to Social Sorvices, has a.ocepted the fact tllgt.,

’ 'is in care. In now of her problems and 1imitationa, ahe makes & fair

effort to koep up the contact but is sometimes unreliable. About two years ago, _
. she had failed to visit for the previous eight months, having found it too '

pain.ful a.nd gu.ilt provok:l.ng and at this stago arrangements has to be. initiated by

the social worker. However for the past yeer, contaot between mother and child
,has bean going a.long without any outsids intorvention. Bo ot.her rolativea )
' ':Lntorested in providig a hone. - - ‘

Comment on all aspects of Chlld H cievelopment (physmal emotional, social etc. } since last Reulew

has been grouing ‘fast and physioal_ly is beconing naturo - had a roputation 7
for .toughness, and- bullying ‘This seems to have :eased during the last six _ .
nonths.r Is reportod by the residential social worker to look u.nhoppy and otrained
at times but unable to talk about his d,iffioulties. .'

+

[ TN S S VRO U PP P W S X

Does Chl|d talk to the carlng Staff about hlS background and prewous experlences"

Very Little, ig genergx reticent . gr_ld_ g;n

AL

Planhing‘ o C . ‘ L

Gontinue t-O suDDor't- Win residontial care. " 3 hn *mw” ‘~ n.ﬂﬂﬂ.h

N ) L L L A I UL R
. L . ¥

: i - .
. tt . [n LA I e =] . B gy e o < .
ki o Sl [y N ¥ s oadiaad ol T




SND-2216

.

a'é :may well nowr be u:tuing to try out this alternat.ive % 2. A_ |

AR

5

Forn

i

LA R Y

[Reets

2

RIS

et




10.

11.

12;

13.

14,

15.

16.

SND-15580

3

clothes were regularly laundered and were clean. | was never made to present my
underwear for inspection and did not see any other child being required to do this
either.

I recall Jeyes fluid or some other sort of disinfectant powder in the home. These were
used as cleaning agents. | recall an incident when | was in the cleaning room and tried
to clear out a bucket with some of this powder. The powder blew back into my face
and, as | am sure you can imagine, it was very painful. | ran screaming for a carer and
received attention. | cannot recall who it was helped me but | was helped.

I do not recall bathing in disinfectant of any sort. | remember a large bar of soap in the
shower and bath areas. | recall these as they would have been used for other chores
such as cleaning the skirting boérds, the baths, the hallways and so on. The chores
were done on a sort of rota and so you changed chores. It was part of the routine and
the house was always kept clean.

| remember an incident when a family came in and they had to be washed and their
clothes were all taken to be cleaned. They had lice and if they were not cleaned these
would have spread very fast in the home environment.

| was never made to stand in a line naked for a bath or a shower. In fact, my memory is
of wearing swimming pants when you went for a shower. | never saw any child
standing in a line for a bath and definitely never naked.

| do recall an incident when RN DI4C] came into my shower while | was in it. He

asked me to take my swimming trunks down and | refused and told him to get out. He
backed off and went away. | know that the older boys who had left were not allowed
in the showers. | spoke to my friendbout what happened that night and he
said | should report it. | reported it toand she told me | had done the right
thing reporting it to her. | do not know what, if anything was done but .ontinued
to help around the home and especially on the farm. | recall an incident, not long after
the shower incident, where he was driving the tractor andand | were on the
back of the tractor and he was driving. There was some comment including us calling
names and both ZEEEEEANd | left the job. We were afraid we would be in trouble
but nothing happened. | got the feeling%as being monitored more closely but he
continued to work around the home. | had no more issues with him.

Looking back this is an incident which | think should have been dealt with more
seriously but it didn’t really bother me too much at the time.

I never had an issue with bed wetting myself but it was an issue in the home. | recall
children who had wet the bed having to strip their beds in the morning and bring the
sheets to the laundry. | never saw a child humiliated or being made to stand with
sheets on their heads or any other sort of treatment like that. The children who had
wet the bed were made to wash and might have been a bit late down for breakfast. |
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SND-2250

. > "‘\

WESTERN HEAL‘I‘H & SOCIAL SERVICES RAMARD
LONDOI\EDBR?Y- CIMAYVADY ANR S'I'LAT'ANE DISTRILT

"CASE  ——— REPORT

Name HIA 69 .

Address Iﬁ/P.

teeisesasssearessei....(a88 Category

RO BE N O VIR AR

DATE

CASE DETAILS-Visitors, Reports etc.,

21.8,80

7
11

.‘1 1 .80

«12.80

Collected HIA as arranged. 5at in on interview at the end of which

made a2 statement admitting to partmliatmi in ' child's play' as he

put it on one or two occasions with another boy in his group

but refusing to make any allegations against any of the staff or an adult

-# named mho is an old boy of the home and a regular visitor.
wa.s extremely shaken after this interview as he feared it might
ecpardise his placement.,6 However, I was reassured by the police that
WS statement was for their records and would be valueless in any.

possible prosecutlon, I talked to the _afterwards and related the
substance of the interview, They were extremely understanding about it.

SND 484

P,

Transfer Summary

During the past six months as gone through a unhappy, uncertain
period:in [ efore being introduced to his present foster
parents and subsequent placement with them 13th June, 1980. He has appeare
to fit in with comparatively little difficulty and can arrange contact
with his mother in a way which seems to keep everycne happy. However, as
the placement is of such short duration and has been over a holiday
period, frequent contact wouldbe needed over the next three or four
months. Suggest seeing foster parents and separately as well as
together to access how placement is going., Contact with school neccessary .
as I feel N s desire to work harder will impinge on the success of the
foster placement. In the connection, who does counselling i
St. Columbs has been very helpful and has allowed me to use his office to
talk to as well as being prepared to discuss his progress with me.

SND 484
. :

Purpose of Visit: To check on progress of fostering arrangement. Met
h B was at school, She i it

s about s proéres:
ﬁ ahe household. He is relating well to MHd the children,

ays is applying himself well to his studies and seems

to be very happy. SND 301
No problems. SND 301

Called at _in response to request. Not at home so left word ths
they would contact ‘me with an alternative date, with U boy there.

SND 301




See Part 11
Pages 36 ~ 43
and 4 « 53

Form 51/2

e,

5.

16.

17.

18,

SND-14879

Continuation Page Page No 3

Cu the 21st August 1980 Uetective Inspector Martindale and

Datactive Sergeant McGOLDRICK intervieved HIA 69

~ [alaXeEke Riverviow House, Londonderry in the prasence of

SND 254 — T WA coNNNINNENG

written statement achitting that there wves soze child’s plqy hat'ueen
Wmd him uhich consisted of each rubbing the others private

partes QN oluntarily adnitted this happensd two or three times
but vas ob\ﬂwsly ‘too embarrassad tb elaborate on the'dotans.

Again on the 21at Auguat 1980 Datective Inspeetor Vartindale

ond Dotective Sergeant McGoldriok saw JREE SND 211

tro [ -t ¢ teareh Clinte in-
SINPEYVAN B --c rrecent. Eoth
SND 211 denied any sexual activity with :

These -Here now back living at home with their parentss
SND 210, SND 211]
Tha- brothers were somewhat embsrrmssed at the suggestions

made and th:l.a may be the true reason why they could pot ee to
being engaged in this type of conduct with M
Cn Wednesday 27th iugust 1980 at 3,00 pm, the D/Inapector and

/sergeent saw [ENBIEVRY 12 youre o I

_ He was interviewed in the presence of his foster

“sarent [ -~
S \IDIPAWA -oni tied that he had allowed o play

with his private parts but he did not plsy with R\|DRSISY ™is
apparently occurred 3 or b times.

A1l these juveniles, [EIDJERIES! HIA 69 SND 212
SND 210 p&E were asked about their

assoclation with They -all denied any sexual
involvement with him, In some inatances he was positively disliked
because of hia overbearing attitude.

IRFRAVIEW OF SUSPECT

After mterﬂeuing all the innates mentioned by SND 35

D/Inspsctor liartindale went to the home of SND 23
22 seees, «

. 8415 am on Thuraday 13th iugust 1980. There was no response to
- the Folice calling at the time however at approx 11.15 am that day the

accused came to the iolice Statiome At 11,20 am on 28.8.50 the

" D/Inspector and D/:ergeant Meloldrick aaw NINIDWRY» an interviev room.

HIA 69 .
i : -/c..




SND-14952

Ss 1

WRITTEN STATEMENT AFTER CAUTION

4.15 pm

Form 38/36(n] plein

TAKEN BY: ' 5 SMYTH, D/CON AT: STRAND ROAD RUC STATION

ON: 8.7.87 ' IN PRESENCE OF:

1, “: Wish to make a statement.

I want someone to write down what | say.- I have been told that I need not say anything
unless I wish to do so and that whatever | 'say may be given in evidence.

o -

HIA 69 :

SIGNATURE of STATEMENT MAKER.

I have heard the allegations made against me by SND 142 '

while the two of us were resident at Termonbacca Childrens Home

when she says that I indecently assaulted her. These things were
supposed to happen about seven or eight years ago when I was
about .years old. I totally deny these allegations as I did
at the time when I was 'up in front' of nd the
girl's father at Termonbacca. I thought that the whole thing was
over and done with at that time. I never touched the girl as

she described in her complaint. As far as the complaint made

.

HIA 92 .
by s concerned I totally deny indecently assaulting

him as well. 1 don't know why I should be accused as I am totally
innocent, perhaps they just didn't like me or perhaps I had hit

them, I don't remember. I do know I never did anything like

HIA 69



SND-14953

STATEMENT CONTINUATION PAGE

CSC)% &0 orisrABe £

Certified a true copy of the original.

" Form 38/36 (a]
" {Plain}

stareventor: | NN covtuATon pAGE No- _ 2

this at any time in my life. These complaints will not help

-and I can assure you I'm not a 'child maolester',

That's all I have to say.

I have read the abave statement and I have been told that I
can correct, alter or add anything I wish. This statement is
true, I have made it of my own free will.

HIA 69

Statement Commenced at 4.15 pm

Statement Terminated at 4.35 pm
Taken by - D/Con S Smyth

Signature - 5 Smyth

SIGNATURE OF STATEMENT MAKER:

9.

Dd. B712627 1000M 4/86 No. 1 SPL



SND-14935

Department of the Director of Public Prosecutions
Royal Courts of Justice Belfast BT1 3NX
Belfast 235111

RUC Ref: C61/84/87
DPP Ref: 4767/87

Subject: ALLEGED INDECENT ASSAULTS ON MALE AND FEMALE
CHILDREN AT LONDONDERRY DURING 1981

R v HIA 69

Chief Constable

Direction

The evidence is insufficient to sustain any proceedings. 1
direct no prosecution.

B H DONNELLAN, Northern Circuit
for Director of Public Prosecutions
18th September 1987

BHD/MEM

- " . e - PR
e PP VPP O SRR T I SRR S S TR —




SND-2530

11u!d have been older than her butas hard.

She would have hit you and called you a brat even if you were just walking
past her. | remember the time | turned to her and | told her to “f**k off” when
she was hitting me and | think | was only about seven or eight at the time. |
know it wasn’t long after my first communion. She battered me more then for

using bad language.

12.1 was sexually abused in the home by an older resident called H IA 69
think he was aboy eyen years older than me. My brother and | shared

a dormitory with HIA 69

the wall and

nd two other boys and my bed was up against
ed was beside mine. My brother has a better memory
than | do and he recalls that there were a couple of boys holding me down

when HIA bused me and | was kicking and screaming but | have

blocked that from ory and do not recall the identity of the other two
boys. They abuseWs well but | have blanked it out. | put it to the back

of my head but | always remembered it ays remember that I lost my

breath and | don’t know if | passed out. ind |1 discussed it and he said

that they had me and they had him as well but he was screaming his head off

being held down. | don’t know if
al

as he tried to get me free from them. | reca

H IA 69 bjected

penetration and although my brother will not talk about it | know as

I screamed but | just blacked out somehow,

also raped by him. | think he got even worse treatment than | did. [ recall him
saying on a rare occasion that he needed a small marble to cool his rectum

down but the matter has remained a taboo subject between us.

13.1 remember following this incidentctual!y coming to both of us
later on that night, getting us out of bed and taking us out into the corridor and
asking us had any of the boys touched us. We were scared so we said “No”.
That is when it clicked with us and we knew we were going to have to stick

re going to have to fight our owi corner. | was about

s about five or six at the time.ﬁould describe that

as time passed he turned on and | turned off. He would say that is when |

together

seven and

HIA 92 4



SND-15892

Proposed Statement

THE INQUIRY INTO HISTORICAL INSTITUTIONAL ABUSE 1922 TO 1995

WITNESS STATEMENT OF HIA 69 HIA 69

1. I make this statement in response to the statement made by |gla¥Z4
HIA 92 (HIA 92) dated 2nd July 2013.

2. I completely and utterly deny the allegations made by him against me. As
someone who was denigrated during my time in care (though I have
to say that some of my time in care was a positive experience), and as
someone who would wet and soil myself as a defence mechanism to
the abuses that were being perpetrated upon me and consequently
endure nickname [ find really quite disturbing for
someone to suggest that [ would perpetrate upon others the sort of
abuse from which I ran and against which I rebelled.

3. T'have no recollection ofat all. Inow understand that he
used to be friendly with my younger brother and indeed I now also
understand that his mother may have been a friend of my own
mother. Both ladies were very heavy drinkers. I find it strange
indeed, that someone would continue a friendship with the brother of
an abuser.

4. The allegations made against me by him are, I believe, the product of a
troubled mind. Whether he is lying deliberately or whether he is
mistaken about the identity of his abuser, [ simply do not know.
Either way, he is clearly a troubled soul and I have sympathy for him.
Though I was aware of and indeed was the victim of abuse, | was
never aware of the level of abuse outlined by [ was not
aware of children being raped or sodomised during my time in care
and the level of depravity which he describes, is simply not consistent
with my own experiences.

5. The obvious inconsistencies in the allegations made by [glVARVEMover
the years are matters for others to deal with.



SND-14918

STATENENT CONTINUATION PAGE

‘Form 38/36 [a]
(Plain)

- STATEMENT OF:

Dd. 8712627 1000M 4/86 No. 1 SPL -

P KENNEDY | { 16

A. A man penetrating another man's anus.

Q. Have you anything to say about the allegations made by »
A. No just that they are totally untrue.
Q. Why do you think he should‘ have made these allegations ’against you.
A. I don't honestly know. |
Q. You are denying these allegations.
V'A. Yes, totally.
Q

. Were you aware of any sexual abuse going on at Termonbacca during your

time there.
A. No definitely not .
Q. Were you sexuélly abused when you were in care. ’
A. No definitely not. Look SND 33 |8 alleging that I did these acts wheh_
1 was six years old, that is impossible. I would not have‘known.what
these allegations meant when I was a child. . ‘
I then read these notes over to He agreed they were an accuraté account
of the interQiew. He declined the offer to read the notes, then signed each

page. I then told HIA 69 hat we are continuing our enguiries ‘into the .

allegations and that the matter would be reported to the DPP. On Tu_esda)/
16 July 1991 at 6 25 pm accompanied by Detective Sergeant McKernan I saw the

-n an interview room at Wembley Metropolitan Police Station, London.

SUIPANNR, o5 escorted to the interview room by myself and Detective

Sergeant McKernan. He was made aware of our identities and the nature of

our enquiries. We informed [ESUINFXN -t e were investigating the

alleged allegations -made by SND 33 P sexual abuse during his stay

at Terhonbacca Children's Home between 1974 and 1981. I made SND 211

aware of the Form PACE 10. I then cautioned IS per Article 3

Criminal Evidence (Northern Ireland) Order 1988. He made no reply.

SND 211 eSS signed the fForm PACE 10 re his voluntary attendance.

Q. SAEEEHid you know a SND 33 juring your time at Termonbaqta.

A. Well I knew the name but I could not put a face to him.

Q. When were you at Termonbacca Children's Home.

i [
SIGNATURE OF STATEMENT MAKER: ﬁ),\.

~

CONTINUATION PAGENO: -~
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